
Social- og Ældreudvalget

Til: Social- og ældreministeren

Dato: 11. februar 2022

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

SOU alm. del

Samrådsspørgsmål P
Vil ministeren forholde sig til artiklen ”»Medicinsk bæltefiksering« : Handlingsplan kritise-
res for manglende effekt”, fra Jyllands-Posten den 7. februar 2022, hvor det beskrives, 
hvordan hver femte demensramte over 65 år medicineres med antipsykotisk medicin, og 
vil ministeren i den forbindelse besvare følgende spørgsmål:
– Hvorfor gives der fortsat store mængder af antipsykotisk medicin, når Sundhedsstyrel-

sen kun i sjældne tilfælde anbefaler brugen af medicin til demensramte?
– Vil ministeren redegøre for, hvilke initiativer ministeren har igangsat for at følge op 

på den demenshandlingsplan, som Socialdemokratiet var med til at indgå aftale om i 
2016, blandt andet med det mål at mindske brugen af antipsykotisk medicin herunder 
til demensramte på landets plejehjem?

– Hvilke initiativer vil ministeren iværksætte for, at der hurtigst muligt stoppes med at 
give antipsykotisk medicin i det nuværende omfang, når forskningen på området viser, 
at risikoen for at dø stiger med 35 procent, hvis personer med demens behandles 
med antipsykotisk medicin, og det er Sundhedsstyrelsens klare anbefaling, at brugen 
mindskes?

– Hvornår regner ministeren med at være i mål med målsætningen om, at brugen af 
antipsykotisk medicin halveres fra udgangspunktet i 2016, da handlingsplanen blev 
vedtaget?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Mette Abildgaard (KF).

På udvalgets vegne
Kirsten Normann Andersen
formand
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